
Vážení spoluobčania.
V týchto jesenných dňoch, kedy zberá-

me poslednú úrodu v našich záhradkách, 
kedy  sa  chystáme na  krátke  dni  a  dlhé 
noci, kedy spomíname na našich blízkych 
zosnulých, sme mali ešte o jednu udalosť 
navyše,  a  to  spojené  voľby  do  orgánov 
samosprávy  obcí  i  krajov.  Prvýkrát  sa 
v jeden deň konali dvoje voľby. V našej 
obci  prebehli  pokojne a bez problémov, 
za čo patrí vďaka všetkým členom komi-
sií, ako i vám voličom, ktorí ste sa volieb 
zúčastnili, ale i tým, ktorí voliť neboli...
Chcel  by  som  touto  cestou  poďako-

vať  voličom,  ktorí  prišli  voliť  a  dali  hlas 
svojmu kandidátovi, zvlášť a srdečne sa 
chcem poďakovať svojim voličom a sľú-
biť im, že spravím všetko preto, aby som 
ich dôveru nesklamal. Výrazná podpora, 
ktorá  sa  mi  v  týchto  voľbách  dostala, 
a ktorú si nesmierne vážim ma zaväzu-
je, aby som našu obec naďalej  rozvíjal, 
pokračoval  v  začatých  projektoch,  vy-
tváral  nové  a  hlavne  udržal  vynikajúce 
hospodárske výsledky obce. Toto cestou 
chcem zablahoželať aj zvoleným poslan-
com  a  vysloviť  presvedčenie,  že  spolu 
„potiahneme“  Jablonicu  smerom  k  pro-
sperujúcej, krásnej obci. 
Ako som spomínal už v minulosti, prá-

ca s ľuďmi je naozaj ťažká – čo človek, to 
iný názor, iný pohľad na vec, iné zmýšľa-
nie, rôzne stanoviská. Ale treba sa s tým 
vedieť  vyrovnať  a  popasovať.  Zvlášť 
v  tejto  hektickej  dobe,  kedy  sme  bojo-
vali  s  pandémiou  a  boli  často  prinútení 

zostať  doma  i  proti  svojej  vôli,  v  čase, 
keď boli naše základné práva obmedzo-
vané, v čase, keď v susednom štáte pre-
bieha vojnový konflikt –  to všetko dáva 
zabrať našej mentalite, to všetko vplýva 
na našu psychiku. No a pri „starostova-
ní“  ide  o  veľkú,  najmä  psychickú  záťaž 
nielen  z  vyššie  uvedených dôvodov,  ale 
i preto, že starosta má podľa niektorých 
na  starosti  všetko,  pracuje  často  pod 
tlakom  rôznych  okolností,  pohybuje  sa 
v neustálom kolotoči starostí, povinností 
a zodpovednosti. A to najmä v poslednej 
dobe, ktorá pred nás kladie najmä rôzne 
prekážky, s ktorými sme sa ešte nestret-
li. Človek musí pochopiť význam a zmy-
sel svojho poslania vzniknutého z dôvery 
občanov. Nájsť správnu cestu si vyžaduje 
umenie kompromisu, umenie presvedčiť 
občanov  a  prijať  správne  rozhodnutie, 
posúdiť vopred dôsledok svojho konania 
a vedieť niesť aj zodpovednosť.
O tom, čo sa nám podarilo zrealizovať 

v predchádzajúcom volebnom období ste 
boli vždy priebežne informovaní. 
Ale  ako  opätovne  zvolený  starosta  si 

považujem  za  dôležité    informovať  vás 
v stručnosti o tom, aké mám ďalšie vízie 
a plány do budúcnosti, i keď som si vedo-
mý toho, že nie všetko záleží odo mňa, od 
poslancov a od obce ako takej. Áno. Ho-
vorím o kríze, ktorá postihla spoločnosť 
a spočíva hlavne v enormnom zdražova-
ní  takmer  všetkého,  ale  najmä  energií. 
No  a  hlavne  energie  nám  budú  značne 
odčerpávať  z  rozpočtu,  ale  i  jednotlivé 
práce  a  tovary  budú  oveľa  drahšie  ako 

doteraz, čo skomplikuje plánovanie  jed-
notlivých aktivít  a projektov a preto mi 
je  zaťažko  sľubovať  niečo,  čo  nebudem 
môcť  z  takýchto  a  podobných  dôvodov 
splniť.  Našťastie  máme  dajaké  financie 
našetrené,  ale  samozrejme  nemôžeme 
ich minúť šmahom ruky, dobrý hospodár 
myslí  i  „na  zadné  vrátka“. O  kanalizácii 
sa  toho  už  pohovorilo  a  popísalo  veľa, 
obec  má  pripravené  všetky  dokumenty 
potrebné na výstavbu, teraz už treba len 
čakať  na  primeranú  výzvu  od  štátu  na 
čerpanie eurofondov. Ďalej by sme chce-
li  riešiť  opravu  a  budovanie  chodníkov 
a ciest, parkovanie na Sídlisku, dokončiť 
zateplenie a rekonštrukciu hospodárskej 
časti materskej  školy,  spolu  s VUC hľa-
dať možnosti vybudovania niektorého zo 
zariadení sociálnych služieb v našej obci, 
v  prípade  realizovania  pozemkových 
úprav  (bez  nich  to  v  súčasnosti  nejde) 
vyčleniť pozemky na výstavbu nielen in-
dividuálnu, ale aj výstavbu bytových jed-
notiek a takisto na cyklotrasu. To sú len 
tie najväčšie vízie, popri ktorých budeme 
naďalej pracovať na zveľaďovaní a skráš-
ľovaní obce, na zlepšení a skomfortnení 
života jej obyvateľov, ale i návštevníkov 
obce.  Tak  ako  vždy,  o  všetkom  budete 
včas informovaní.
Záverom mi dovoľte ešte raz poďako-

vať sa mojim voličom za dôveru, ktorú mi 
dali vo voľbách, a nám všetkým popriať 
veľa  zdravia,  pohody,  optimizmu  a  ....
úsmevov na tvári !

Ing. Silvester Nestarec
starosta obce
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20. riadne zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva v Jablonici sa uskutoč-
nilo 19. októbra 2022. Rokovanie zvolal 
a viedol Ing. Silvester Nestarec, starosta 
obce. Prítomných bolo 7 poslancov, kon-
trolórka obce, účtovníčka a zapisovateľ.

OZ schválilo:
-  program  20.  riadneho  zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva v Jablonici,
- prevod vlastníctva nehnuteľnosti   – 

novovytvorený  pozemok  registra  „C“, 
parc.  č.  312/8,  zastavaná plocha a ná-
dvorie, vo výmere 23 m2, žiadateľovi Ľu-
dovít  Hološka,  bytom 906  32  Jablonica 
č. 562 za cenu určenú Zásadami hospo-
dárenia  a  nakladania  s majetkom  obce 
Jablonica a s majetkom štátu, ktorý obec 
užíva – 10 €/m2, t.j. 230 €,
- nájom majetku obce na dobu neur-

čitú –  časť  obecného pozemku  registra 
„C“, parc. č. 373/2, ostatná plocha o vý-
mere 18 m2, ako prípad hodný osobitné-
ho zreteľa pre žiadateľa: Lenka Jahelko-
vá, bytom 906 32 Jablonica č. 691,
-  rozpočet  príjmov  a  výdavkov  obce 

Jablonica na rok 2023,
- 3. zmenu rozpočtu príjmov a výdav-

kov  obce  Jablonica  v  roku  2022  podľa 
predloženého návrhu,
- Správu o výchovno-vzdelávacej čin-

nosti  Základnej  školy  Jablonica,  jej  vý-
sledkoch a podmienkach za školský rok 
2021/2022,
-    začatie  procesu  obstarania  Zmien 

a doplnkov územného plánu obce Jablo-
nica č. 4,
-  poradovník  na  pridelenie  uvoľ-

neného  2-izbového  nájomného  bytu  
č. 1/A v bytovom dome súp. č. 964 tak, 
ako  bol  schválený  komisiou,  zriadenou 
starostom obce
1.)  Milan  Hajíček,  906  32  Jablonica  
      č. 461
2.)   Mgr. Jana Červená, 906 05 Sobotište    
      č. 196
3.)  Tomáš  Jurovatý,  906  32  Jablonica  
      č. 512

4.)  Ing.  Mária  Mandelíková,  Bauerova  
      č. 8, 040 23 Košice
-  pridelenie  2-izbového  nájomné-

ho  bytu  č.  1/A  v  bytovom  dome  súp.  
č. 964, uchádzačovi Milan Hajíček, 906 
32 Jablonica č. 461,
-  príkaz  starostu  obce  Jablonica  

č. 1/2022 na vykonanie fyzickej a dokla-
dovej  inventarizácie  majetku,  pohľadá-
vok a záväzkov k 31.12.2022,
- poskytnutie finančného príspevku vo 

výške 700 €, na vydanie knihy „Ťašký ži-
vot na dzedzine“ pre básnika a prozaika 
Miroslava Búrana.

OZ súhlasilo:
-  so  spracovaním  Zmien  a  doplnkov  

č. 4 Územného plánu obce Jablonica,
-  s  prechodom  práv  a  povinnos-

tí,  vyplývajúcich  z  Nájomnej  zmluvy  
č. 1/2022 zo dňa 14.1.2022 uzatvorenej 
medzi  Obcou  Jablonica  a  spoločnosťou 
Inštitút dentálnej medicíny s.r.o. 906 32 
Jablonica č. 739, IČO 52 416 208  zo spo-
ločnosti Inštitút dentálnej medicíny s.r.o. 
906 32 Jablonica č. 739, IČO 52 416 208 
na spoločnosť Inštitút dentálnej medicí-
ny  IDM s.r.o., Sadová 2719/3A, 905 01 
Senica, IČO 52890691.

OZ nesúhlasilo:
- s odpredajom novovytvoreného po-

zemku parc. č. 381/30 zastavaná plocha 
a nádvorie k.ú. Jablonica, vo výmere 26 
m2, ktorý bol geometrickým plánom č. 
100/2022  zo  dňa  18.8.2022  odčlenený 
z  parcely  vo  vlastníctve  obce  Jablonica 
č. 381/14.

OZ vyhovelo:
-  protestu  prokurátora  číslo  Pd 

76/22/2205-2  zo  dňa  24.8.2022  proti 
Všeobecne  záväznému  nariadeniu  obce 
Jablonica č. 1/2013 o podmienkach drža-
nia psov na území obce Jablonica.

OZ zrušilo:
- Všeobecne záväzné nariadenie obce 

Jablonica č. 1/2013 o podmienkach drža-
nia psov na území obce Jablonica.

OZ poverilo:
- starostu obce Jablonica vykonať po-

trebné úkony na zabezpečenie obstara-
nia dokumentu Zmeny a doplnky územ-
ného plánu obce Jablonica č. 4.

OZ zobralo na vedomie:
- správu o plnení uznesení prijatých na 

19. riadnom zasadnutí Obecného zastu-
piteľstva konaného dňa 19. 07. 2022,
-  stanovisko  kontrolórky  obce  k  roz-

počtu príjmov a výdavkov obce Jablonca 
na rok 2023, s výhľadom na roky 2024, 
2025,
-  rozpočet  príjmov  a  výdavkov  obce 

Jablonica na roky 2024 a 2025,
-  správu  nezávislého  auditora  o  ove-

rení  konsolidovanej  účtovnej  závier-
ky, zostavenej k 31.12.2021 a overenie 
súladu  konsolidovanej  výročnej  sprá-
vy  s  individuálnou  účtovnou  závierkou 
a  s  konsolidovanou účtovnou  závierkou 
k 31.12.2021.
-  žiadosti  o  zmenu  územného  plánu 

obce Jablonica, ktoré predložili vlastníci 
nehnuteľností,
- plnenie rozpočtu príjmov a výdavkov 

obce Jablonica a Základnej školy Jablo-
nica k 30. 6. 2022.
Úplne  znenie  zápisnice  so  všetkými 

uzneseniami,  informáciami  a  diskusný-
mi príspevkami z 20. riadneho zasadnu-
tia  Obecného  zastupiteľstva  v  Jablonici 
nájdete  na  internetovej  stránke  obce  - 
www.jablonica.sk  -  v  záložke  „Obecný 
úrad“ v kategórii „Úradné dokumenty“.

Mgr. Martin Štvrtecký
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Z ROKOVANIA ZASTUPITEĽSTVA

Obec Jablonica oznamuje ob-
čanom a nájomcom hrobových 
miest, ktorí nemajú zaplatený 
poplatok za užívanie hrobového 
/ urnového miesta na cintoríne, 
aby si tento poplatok prišli za-
platiť. 

Výzva na úhradu 
hrobových miest

INEKO, mimovládna organizácia pre eko-
nomické  a  sociálne  reformy,  prostredníc-
tvom analytických nástrojov na základe dát 
o  hospodárení miest,  obcí,  VÚC  a  ich  or-
ganizácií  skúma  hospodárenie  samospráv 

a svoje výsledky prezentuje na verejne do-
stupnom portáli „HOSPODÁRENIE OBCÍ“.
Obec Jablonica dosahuje dlhodobo vyni-

kajúce hospodárske výsledky a v rebríčku 
finančného  zdravia  obcí  v  okrese  Senica 
umiestnila už tretí rok po sebe na 2. mies-
te,  vysoko  nad  priemerom  ukazovateľov 
finančného zdravia obcí okresu Senica. Vo 
všetkých posudzovaných aspektoch  -  cel-

kový dlh,  dlhová  služba,  bilancia  bežného 
účtu a záväzky po splatnosti dosahuje naša 
obec známku „výborné“.
Na  webovej  stránke  www.hospodare-

nieobci.sk si môžete prezrieť rebríček obcí 
v okrese Senica a taktiež podrobnejšie pre-
skúmať jednotlivé dáta za obec Jablonica - 
najmä štruktúru príjmov a výdavkov obce, 
historický  vývoj  finančného  zdravia  obce, 
ako aj rôzne ekonomické indikátory.

Mgr. Martin Štvrtecký

HOSPODÁRENIE OBCÍ
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Výsledky volieb do orgánov samosprávneho kraja 2022 v obci Jablonica:
Počet voličov a účasť

okrsok 1 okrsok 2 spolu za obec

počet zapísaných voličov 892 957 1849

počet zúčastnených voličov 367 424 791

účasť voličov (v %) 41,14 44,30 42,77

počet platných hlasovacích lístkov pre voľby predsedu 315 370 685

počet platných hlasovacích lístkov pre voľby zastupiteľstva 308 375 683

Počet a podiel platných hlasov odovzdaných pre kandidátov na predsedu

kandidát politický subjekt počet platných hlasov podiel platných hlasov (v %)

okrsok 1 okrsok 2 spolu okrsok 1 okrsok 2 spolu

Jozef Viskupič
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS, 
DS, Magyar Fórum - Maďarské fórum

153 187 340 48,57 50,54 49,63

Zdenko Čambal SNS, SMER - SD 91 121 212 28,88 32,70 30,94

Martin Červenka NEKA 33 29 62 10,47 7,83 9,05

Martin Beluský ĽS Naše Slovensko 24 19 43 7,61 5,13 6,27

Veronika Temňáková REPUBLIKA 2 10 12 0,63 2,70 1,75

Zdenko Rosina NEKA 5 0 5 1,58 0 0,72

Roland Hakszer NEKA 2 1 3 0,63 0,27 0,43

Roman Chudý ŽIVOT 0 3 3 0 0,81 0,43

Ivan Stanovič HNUTIE ONÁS 3 0 3 0,95 0 0,43

József Berényi SZÖVETSÉG - ALIANCIA 2 0 3 0,63 0 0,29

Za predsedu TTSK bol zvolený v Trnavskom kraji Jozef Viskupič.

Počet a podiel platných hlasov odovzdaných pre kandidátov na poslancov  
(volebný obvod č. 5 - okres Senica, obec Jablonica):

kandidát politický subjekt počet platných hlasov podiel platných hlasov (v %)

okrsok 1 okrsok 2 spolu okrsok 1 okrsok 2 spolu

Róbert Mozolič NEKA 138 170 308 12,38 13,02 12,73

Martin Džačovský NEKA 96 148 244 8,61 11,34 10,08

Jaroslav Barcaj SNS 104 75 179 9,33 5,74 7,39

Miloš Čobrda
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS

74 77 151 6,64 5,90 6,24

Miriam Madunická NEKA 46 94 140 4,12 7,20 5,78

Klaudia Zríniová
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS

50 63 113 4,48 4,82 4,67

Jarmila Barcaj Drinková NEKA 48 63 111 4,30 4,82 4,58

Ján Kovár SMER - SD 52 46 98 4,66 3,52 4,05

Roman Ravas Progresívne Slovensko 52 42 94 4,66 3,21 3,88

Roman Sova
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS

35 53 88 3,14 4,06 3,63

Prvýkrát v histórii samostatnej Slovenskej republiky sa kon-
ali spojené 2 riadne voľby do orgánov samospráv - krajských 
i tých obecných. Od spojenia volieb sa očakávala vyššia účasť 
pri voľbe správnych orgánov, ktoré sú občanom najbližšie - sta-
rostovia a primátori, obecné a mestské zastupiteľstvá, župani 
a  zastupiteľstvá  VÚC.  Úspešnosť  tohto  zámeru  nechajme  na 
posúdenie kompetentným a politológom. Fakty hovoria, že voľ-
by do orgánov samosprávnych krajov mali suverénne najvyššiu 
účasť v  ich relatívne krátkej histórii od roku 2001 - 43,74 % 
zúčastnených  oprávnených  voličov.  V  komunálnych  voľbách 

hlasovalo  v  rámci  celej  SR 46,19 % oprávnených  voličov,  čo 
je zase historicky najnižšia účasť, no nie výrazne oproti pre-
došlým. Synergický efekt teda voľby nepriniesli, skôr len slabá 
účasť v komunálnych voľbách pozdvihla dovtedy veľmi biednu 
účasť vo voľbách do orgánov samosprávnych krajov.
Občanov Jablonice prirodzene najviac zaujímajú výsledky vo 

volebnom  obvode  Jablonica,  ktoré  voliči  kreovali  hlasovaním 
vo 2 volebných okrskoch. Priblížme si vo výsledkoch detailne 
hlasovanie v našej obci.
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Pavol Kalman
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS

43 44 87 3,85 3,37 3,59

Peter Pastucha NEKA 55 32 87 4,93 2,45 3,59

Kristína Chudá ŽIVOT 31 42 73 2,78 3,21 3,01

Ľubomír Parízek NEKA 32 39 71 2,87 2,98 2,93

Vladimír Fiala SMER - SD 31 33 64 2,78 2,52 2,64

Filip Lackovič NEKA 28 36 64 2,51 2,75 2,64

Renáta Medňanská NEKA 19 34 53 1,70 2,60 2,19

Adam Jakubáč STAROSTOVIA A NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI 26 26 52 2,33 1,99 2,14

Peter Mareček REPUBLIKA 19 33 52 1,70 2,52 2,14

Peter Gerhart
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, DH, 
SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati 
Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS

20 28 48 1,79 2,14 1,98

Radovan Prstek Hlas - sociálna demokracia 19 20 39 1,70 1,53 1,61

Martin Lidaj DOBRÁ VOĽBA a Umiernení 17 21 38 1,52 1,60 1,57

Ján Záhončík SNS 18 20 38 1,61 1,53 1,57

Marek Tršo ĽS Naše Slovensko 18 18 36 1,61 1,37 1,48

Ján Wolf SMER - SD 18 14 32 1,61 1,07 1,32

Juraj Moravčík ŽIVOT 9 21 30 0,80 1,60 1,24

Gerda Fodorová NEKA 16 13 29 1,43 0,99 1,19

Vo volebnom obvode č. 5 - okres Senica boli do zastupiteľstva Trnavského samosprávneho kraja zvolení:  
Martin Džačovský, Roman Sova, Miriam Madunická, Miloš Čobrda, Pavol Kalman.

Výsledky volieb do orgánov samosprávy obce 2022:
Počet voličov a účasť

okrsok 1 okrsok 2 spolu za obec

počet zapísaných voličov 892 957 1849

počet zúčastnených voličov 369 462 831

účasť voličov (v %) 41,37 48,28 44,94

počet platných hlasovacích lístkov pre voľby starostu 361 453 814

počet platných hlasovacích lístkov pre voľby zastupiteľstva 357 444 801

Počet a podiel platných hlasov odovzdaných pre kandidátov na starostu

kandidát politický subjekt počet platných hlasov podiel platných hlasov (v %)

okrsok 1 okrsok 2 spolu okrsok 1 okrsok 2 spolu

Silvester Nestarec NEKA 280 367 647 77,56 81,02 79,48

Patrik Lončík NEKA 81 86 167 22,44 18,98 20,52

Za starostu obce Jablonica bol zvolený Silvester Nestarec.

Počet a podiel platných hlasov odovzdaných pre kandidátov na poslancov

kandidát politický subjekt počet platných hlasov podiel platných hlasov (v %)

okrsok 1 okrsok 2 spolu okrsok 1 okrsok 2 spolu

Libor Dohnálek NEKA 285 315 600 79,83 70,95 74,91

Eva Kosová NEKA 259 313 572 72,55 70,50 71,41

Peter Vrábel NEKA 236 294 530 66,11 66,22 66,17

Marek Škápik NEKA 240 272 512 67,23 61,26 63,92

Igor Horník SNS 197 266 463 55,18 59,91 57,80

Lenka Fedorová NEKA 214 241 455 59,94 54,28 56,80

Ľuboš Hazucha STAROSTOVIA A NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI 169 200 369 47,34 45,05 46,07

Marek Križan NEKA 149 178 327 41,74 40,01 40,82

Zuzana Mikulčíková NEKA 106 135 241 29,69 30,41 30,09

Ľubomír Malík SNS 93 131 224 26,05 29,50 27,97

Zuzana Koch SNS 97 110 207 27,17 24,77 25,84

Za poslancov zastupiteľstva obce Jablonica boli zvolení: Libor Dohnálek, Eva Kosová,  
Peter Vrábel, Marek Škápik, Igor Horník, Lenka Fedorová, Ľuboš Hazucha, Marek Križan, Zuzana Mikulčíková.

Všetky výsledky nájdete na portáli Štatistického úradu - volby.statistics.sk
Mgr. Martin Štvrtecký
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Skončil sa čas prázdninového leňošenia 
a na nás už znovu čakajú školské lavice.
Slávnostné  otvorenie  školského  roka 

2022/2023 sa uskutočnilo v pondelok 5. 
septembra  2022.  Nádvorie  školy  sa  po 
prázdninách  opäť  zaplnilo  deťmi  a  ich 
rodičmi.  Po  úvodnej  hymne  sa  všetkým 
prítomným  prihovorila  pani  riaditeľka 
a  otvorila  nový  školský  rok.  Nasledo-
val  slávnostný  príhovor  pána  starostu, 

v  ktorom  pozdravil  všetkých  prítom-
ných a zaprial žiakom i pedagógom veľa 
chuti  do  práce  a  úspešné  zvládnutie 
školských  povinností.  Celým  slávnost-
ným  dopoludním  nás  sprevádzal  veselý 
šašo so svojim pomocníkom, ktorí malých 
aj  veľkých  žiakov  vítali  už  pri  bráne 
a vykúzlili im úsmev na tváričkách :-) 
Nechýbali  ani  malé  darčeky.  Za 

požičanie  kostýmov  ďakujeme  ochot-

níckemu  Divadlu Tandem  Bratislava 
a Centru voľného času Senica.
Následne  sa  deti  presunuli  so  svo-

jimi pani učiteľkami do tried, kde sa po 
prázdninách  opäť  zvítali  a    najmä  pre 
prváčikov to bol veľký zážitok. Od pána 
starostu,  triednej  pani  učiteľky  a  pani 
riaditeľky  dostali  malé  darčeky  ako 
spomienku na tento výnimočný deň.

Všetkým  žiakom  prajeme  mnoho 
úspešných  dní  počas  celého  školského 
roka!

5

SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE 
ŠKOLSKÉHO ROKA 2022/2023
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VÝSTAVA K 760. VÝROČIU 
OBCE JABLONICA 

V  utorok  6.  septembra  2022  sme  si 
spestrili  pobyt v  škole návštevou Výsta-
vy k 760. výročiu prvej písomnej zmien-
ky o Jablonici. Žiaci I. a II. stupňa si vo 
vestibule kultúrneho domu prezreli staré 
fotografie  dokumentujúce  život  našich 
predkov.  Na poschodí nás zaujala expozí-
cia výtvarných prác jablonických umelcov 
a žiakov ZUŠ. Krátke prerušenie triednic-
kych prác nás potešilo a obohatilo.

Mgr. Anna Hamerlíková

PRIVÍTANIE PRVÁKOV 
V ŠKD 

Aj  v  tomto  školskom  roku  sme  priví-
tali v našom školskom klube nových ka-
marátov  –  družinárov.  Starší  spolužiaci 
odovzdali  prváčikom  darčeky,  ktoré  im 
budú pripomínať  tento deň. Prajeme  im 
veľa pekných chvíľ a zábavy pri rôznych 
aktivitách.

Jana Michalicová

CEZPOĽNÝ BEH 
„O POHÁR STAROSTU OBCE“

Cezpoľný  bez  „O  pohár  staros-
tu  obce“  má  v  našej  škole  dlhoroč-
nú  tradíciu.  V  piatok  23.  septembra 
2022, deň pred hodovým víkendom, 
bolo  počasie  ako  na  objednávku.  Po 
upršanom  týždni  sa  na  nás  usmialo 
slniečko a dovolilo nám užiť si tradič-
né súťaženie.  
Úvodom  pred  nastúpených  špor-

tovcov  predstúpila  pani  riaditeľka 
spolu  s  pánom  starostom  a  zaželali 
všetkým  veľa  krásnych  športových 
úspechov  a  nadšenia.  Po  úvodných 
povzbudivých  slovách  sa  mohlo  na-
stúpiť na štart. 

Žiaci súťažili v 10 kategóriách:
1.A dievčatá
1. miesto: Anna Búranová
2. miesto: Táňa Tomeková
3. miesto: Veronika Hečková

1.A chlapci
1. miesto: Sebastián Vozár
2. miesto: Simon Dosoudil
3. miesto: Vladimír Zanyk

2. – 3.  ročník dievčatá:
1. miesto: Sára Ester Manďáková

2. miesto: Nela Ďurišová
3. miesto: Nely Mikúšková

2. – 3.  ročník chlapci:
1. miesto: Cristian Hirgel
2. miesto: Sebastian Jozefík
3. miesto: Željko Sekereš

4. – 5.  ročník dievčatá:
1. miesto: Viktória Nemčeková
2. miesto: Vanesa Poláčková
3. miesto: Sofia Jamrichová

4. – 5.  ročník chlapci:
1. miesto: Marek Černek
2. miesto: Radovan Kallay
3. miesto: Alex Galba

6. – 7.  ročník dievčatá:
1. miesto: Agáta Gbelcová
2. miesto: Sofia Pernecká
3. miesto: Anabela Drinková

6. – 7.  ročník chlapci:
1. miesto: Michal Herák
2. miesto: Adrián Sekáč
3. miesto: René Ligas

8. – 9.  ročník dievčatá:
1. miesto: Adela Gbelcová
2. miesto: Diana Martišová
3. miesto: Nina Zavadilová

8. – 9.  ročník chlapci:
1. miesto: Filip Cebula
2. miesto: Kristián Vöros
3. miesto: Tobias Ali

Absolútnym  víťazom  cezpoľného 
behu a držiteľom  putovného pohá-
ra starostu obce sa stali žiaci 9.A. 
Pochvala patrí všetkým zúčastne-

ným.
kolektív ZŠ Jablonica
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28. september sa v kalendári uvádza 
ako Svetový deň mlieka na školách. Cie-
ľom  tohto  dňa  je  vyzdvihnúť  nutričné 
vlastnosti  mlieka  a  následne  apelovať 
na deti a mládež, aby mlieko a mliečne 
výrobky boli zaradené do  ich stravova-
nia,  nakoľko  mlieko  predstavuje  jednu  
z  najdôležitejších  a  nenahraditeľných 

zložiek plnohodnotnej ľudskej výživy.
Aj  naša  škola  si  tento  deň  pripome-

nula.  Žiaci  všetkých  ročníkov  si  pri-
niesli mliečnu desiatu, porozprávali sme 
si  o  význame  mlieka  pre  naše  zdravie 
a vypracovali pracovné listy s mliečnou 
tematikou.

kolektív ZŠ Jablonica

SVETOVÝ DEŇ MLIEKA 
NA ŠKOLÁCH

7

Ľudia zabudnú, čo ste im poveda-
li, zabudnú, čo ste urobili, ale nikdy 

nezabudnú, ako sa pri vás cítili. 
(Maya Angelou)

 
Ani  my  nezabudneme  na  našich  dl-

horočných  kolegov.  Ďakujeme  PaedDr. 

Oľge Vulganovej, p. Magdaléne Žákovej, 
p. Márii Kupkovej a Mgr. Drahotínovi Ne-
časovi za to, že sme mohli byť súčasťou 
ich pracovného  života. Ďakujeme aj  za 
ich dlhoročnú, profesionálne odvádzanú 
prácu.

kolektív ZŠ Jablonica

POĎAKOVANIE DLHOROČNÝM 
ZAMESTNANCOM ZŠ JABLONICA

AKO SME SI UŽILI DEŇ  
„V ŠKOLE BEZ ŠKOLY“

V sobotu 15. októbra vládol v ško-
le čulý ruch. Už od rána pripravova-
li  členovia  rodičovského  združenia 
spolu  s  kolektívom  zamestnancov 
základnej školy deň otvorených dve-
rí. Pre deti a aj  ich rodičov boli pri-
pravené  rôzne  dielničky,  športové 
súťaže,  jesenne  ladený  fotokútik, 
maľovanie na  tvár,  spevácke  vystú-
penie a  iné aktivity. Všetkých  rozo-
smial šašo. Nemenej zaujímavá bola 
ukážka práce psovodov. 
Počas  celého  dňa  boli  otvorené 

priestory  školy,  kde  bola  sprístup-
nená  i výstavka prác detí  základnej 
umeleckej  školy  a  kreatívne  práce 
Odpadáčika. 
Lákadlom  bola  bohatá  tombo-

la.  Po  súťažiach  veľmi  dobre  padlo 
pripravené  občerstvenie  s  cigán-

skou  pečienkou,  parenými  buchta-
mi,  čapovanou  kofolou,  čí  chutnými 
koláčikmi,  ktoré  napiekli  niektoré 
šikovné mamičky, ktorým touto ces-
tou ďakujeme.
Sme  veľmi  hrdí  na  naše  žiačky 

Sašku  Fedorovú,  Ninku  Zavadilovú 
a Sašku Blažkovú, ktoré veľmi pekne 
reprezentovali  školu  hudobným  vy-
stúpením svojej kapely.
Po skončení dňa otvorených dverí 

rodičia  s  deťmi  navštívili  papiernič-
ku  Petrus  v  Prietrži,  dopravu  uhra-

dilo  Rodičovské  združenie  pri  ZŠ 
Jablonica.  V  škole  panovala  vynika-
júca  rodinná  atmosféra.  Ďakujeme 
všetkým,  ktorí  akýmkoľvek  spôso-
bom prispeli k vydarenému priebehu 
športovo-zábavného dňa. Za fotodo-
kumentáciu  ďakujeme  Ing.  Petrovi 
Búranovi.

Rodičovské združenie pri ZŠ Jablo-
nica a kolektív ZŠ Jablonica
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Október je mesiac úcty k starším a pri-
pomína nám, aby sme si uctili starých ro-
dičov a dali im najavo svoju lásku a vďa-
ku. V našej škole je už dobrým zvykom, 
potešiť starých rodičov a starších spolu-
občanov milým programom.
Dňa 21. októbra 2022 škola ožila spo-

mienkami bývalých pani učiteliek a uči-
teľov,  ktorí  si  už  užívajú  zaslúžený  dô-
chodok.  Bývalí pedagógovia s radosťou 
prijali  naše pozvanie  a po mnohých  ro-
koch  sa  vrátili  na  pôdu  školy,  zaspomí-
nať a užiť si kultúrne vystúpenie našich 
žiakov.  Po  úvodnom príhovore  pani  ria-
diteľky  a  pána  starostu  sa  vystúpením 
mažoretiek začal kultúrny program. Na-
sledovali básničky, spev a tanec v poda-
ní mladších žiakov. Starší žiaci sa priho-
vorili  prítomným  slovami  plnými  vďaky 
a  piesňami,  ktoré  zahrala  a  zaspievala 
začínajúca kapela našich žiačok. Na zá-
ver    kultúrneho  podujatia  naši  seniori 
dostali darčeky, ktoré im odovzdali žiaci 
a  pani  riaditeľka  ich  pozvala  na  pripra-
vené pohostenie do školskej jedálne, za 
ktoré ďakujeme pani kuchárkam.

Vo  štvrtok  27.  októbra  2022  sa  v  te-
locvični  ZŠ  uskutočnilo  vystúpenie  pre 
našich  milých  starých  a  prastarých  ro-
dičov. Prítomným sa na úvod prihovorili 
pani riaditeľka a pán starosta, ktorí všet-
kým zúčastneným popriali veľa zdravia, 
životnej pohody a optimizmu. Nasledoval 
bohatý  kultúrny  program,  ktorý  si  pod 
vedením  pani  učiteliek  pripravili  žia-

ci  našej  školy. Na  záver deti  obdarovali 
prítomných vitamínovým balíčkom v po-
dobe jabĺk zo školského sadu. Milým pre-
kvapením od pani kuchárok boli voňavé 
buchty s čajom. Ešte než sa všetci roz-
pŕchli, mali možnosť si prezrieť priestory 
školy a pozdraviť deti na vyučovaní.

kolektív ZŠ Jablonica

MESIAC ÚCTY K STARŠÍM

STRETNUTIE SO SENIORMI

Po dvojročnej prestávke zapríčinenej 
pandémiou sa dňa 15. 10. 2022 usku-
točnilo  stretnutie  so  seniormi.  Opäť 
sme  nadviazali  na  najkrajšie  tradície, 
cieľom ktorých je uctiť si človeka.
Detstvo – mladosť  –  staroba,  to  sú 

míľniky života, ktoré žije každý z nás. 
Život je krásny v každom veku a čase 

aj preto, že stále je čo objavovať, hľa-
dať  niečo  nové  v  sebe  samom,  ale  aj 
v známom a neznámom.  
V  túto  sviatočnú  chvíľu  sme  chceli 

našim  seniorom  vyjadriť  úctu  a  vďa-
ku  a  aspoň  na  chvíľu  vyčariť  na  ich 
tvárach  úsmev.  Sviatočnú  atmosféru 
a  veselú  náladu  vytvorila  aj  hudobná 

skupina  Rubín  zo  Skalice.  Svojim  hu-
dobným vystúpením oslavu spríjemnila 
aj Anetka Ďurišová, nadaná žiačka ZUŠ 
v  Senici.  Zahrala  príjemné  melódie 
a ľudové piesne, pri ktorých si prítomní 
v hľadisku pospevovali.
Starosta  obce  Ing.  Silvester  Nesta-

rec  vo  svojom  príhovore  vyjadril  po-

Čas, ten stále niekam 
ponáhľa sa míľovými krokmi, 

nikoho z nás nevynechá,  
keď pridáva mu roky. 

Vek nedá sa uprosiť, nedá sa zastaviť, 
a preto musíme spolu s ním svorne žiť.   

NAŠA JABLONICA / september - október 2022 / www.jablonica.sk



9

ďakovanie  za  celoživotnú  prácu, 
za  pomoc  a  výchovu  detí,  vnúčat 
i  pravnúčat. Človek  celý  život  odo-
vzdáva spoločnosti a svojim blízkym 
to najlepšie zo seba – svoje skúse-
nosti, múdrosť, energiu, všetok svoj 
voľný  čas,  rozdáva úsmevy, pomoc 
a  lásku  s  radosťou  a  nezištnosťou. 
Vyslovil  želanie,  aby  naši  senio-
ri  ešte  veľa  rokov  pobudli  v  zdraví 
a v šťastí medzi svojimi najdrahšími 
a medzi nami všetkými. Zaželal  im 
veľa pekných chvíľ a pokojnú jeseň 
života.
JDS v Senici za dobrovoľnú prácu 

v prospech starších občanov oceni-
la  vyznamenaním  III.  stupňa  člen-
ky JD Jablonica pani Valiku Gažovú 
a Annu Nemečkayovú.

50 rokov spolu,  
ani sa nám veriť nechce, 

toľko jarí, liet a zím. 
Dvaja na lásku, 

na šťastné chvíle. 
Dvaja na smútok 
i na nepohodu. 

Ako ten čas rýchlo uteká, 
ani som ti nestihol 

povedať, 
že ťa mám stále rád. 
Ani som ti nestihla 

povedať,  
že ťa mám rada,

že som šťastná, že ťa mám.

Tieto  slová  patrili  predovšetkým 
našim  jubilantom,  ktorí  v  tomto 
roku  oslávili  krásne  životné    ju-
bileum –  zlatú  svadbu. Stalo  sa už 
tradíciou,  že  na  tomto  stretnutí  im 
blahoželáme  a  pripomíname  si  ich 
vzácne  jubileum.  Po  predstavení 
manželských  párov  a  slávnostnom 
príhovore  starostu  obce,  sa  jubi-
lanti  podpísali  do  pamätnej  knihy 
obce  a  prevzali  si  kytice  kvetov 
a upomienkový darček.  Zlatú svad-
bu  v  tomto  roku  oslávili  manželia  

Jozef a Eva Závodní,
Jozef a Anna Regáskoví, 
Jozef a Elena Kujanoví, 
Ján a Alena Hazuchoví. 

No a svadobné sólo patrilo iba im. 
Bolo krásne sa na nich pozerať, ako 
sa  pekne  vykrúcali  v  rytme piesne 
Vydala ma mamka.
Program  už  pokračoval  pod  tak-

tovkou  skupiny  Rubín  zo  Skalice, 
ktorá  rozospievala  a  roztancovala 
prítomných. Počas stretnutia vládla 
veselá nálada, nechýbalo ani boha-
té občerstvenie. Verím, že aspoň na 
chvíľu  prítomní  zabudli  na  každo-
denné starosti, zabávali sa, a v ko-
lektíve  rovesníkov  spomínali    na 
časy minulé. 

                          Anna Dingová, ZPOZ

ZLATÁ SVADBA 
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PLODY JABLONICE

Keď na jar cítiš vôňu pôdy, 
tešíš sa z dotyku jej hrudiek, 
začínaš rozmýšľať, 
či úroda na nej bude.
Musí prejsť dlhý čas 
a veľa práce na nej, 
kým úroda sa zjaví, 
no niekedy i počasie 
našu lásku k pôde zmarí.

Vďaka za krásu jari vo vonnom 
okvetí, 
za horúčosť leta na poliach, 
i za dobrú úrodu 
v našich záhradách.

Je sviatok, 
keď dozrie klas na poli 
a chlebík z neho máme, 
i veľa produktov 
čo z neho vyrábame.

Leto už prešlo, obilie sme zožali, 
no jablonickí seniori 
krásny dožinkový veniec z neho uvili.

Jar, leto, jeseň, zima – 
vždy nám niečo pripomína.

Dnes je tá vzácna milá chvíľa, 
keď jeseň prichádza, 
aby svoju náruč hojnosti otvorila.

Už začal september, pranostika vraví: 
Úrodu z polí a záhrad „ber“, 
uži ju v šťastí a zdraví.

Tá krása na stoloch je z potu a práce ľudí, 
to naše polia a záhrady vďačia za to, 
že ľudia majú k svojej pôde vzťah kladný.

PLODY JABLONICE - pod týmto názvom sme uskutočnili 
výstavu ovocia, zeleniny a iných produktov z našich polí, 
lúk a záhrad. 
Mali sme čo vystavovať, lebo 23 ochotných pestovateľov 

prinieslo svoju úrodu v piatok 9.9.2022. Ďakujeme aj súk-
romnému pestovateľovi pánovi Štefanovi Slávikovi, ktorý 
tiež našu výstavu obohatil. No a sobota patrila otvoreniu 
výstavy, kde sa predstavili žiaci ZŠ so svojim programom 
a na harmonike zahral žiak ZUŠ David Černek. 
Po privítaní a úvodných slovách predsedníčky JD Kvetky 

Otépkovej, bol odovzdaný krásny dožinkový veniec pred-
sedovi Mgr.  Vladimírovi  Blahovi  z  PD Záhorie  Jablonica. 
Veniec odovzdali dve naše členky oblečené v jablonickom 
kroji,  ktorý  k  takejto  tradičnej  udalosti  rozhodne  patrí. 
Bohatý  veniec  z  obilia  uvili  naše  seniorky  pod  vedením 
Anny Brezovskej. Stoly boli naaranžované množstvom ze-
leniny, ovocia, bylinkami, kvetmi a ostatnou úrodou. 
Návštevníci  mali  možnosť  ochutnať  syr,  ponúknuť  sa 

koláčikmi,  či  malým  občerstvením.  Výstava  sa  vydarila 
i napriek našej obave, či bude čo vystavovať po tak su-
chom lete.  Potešili sme sa aj účasti starostu obce Ing. Sil-

Výstava produktov z našich 
polí, lúk a záhrad.
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Z ČINNOSTI 
JEDNOTY 
DÔCHODCOV 
Dňa  10.  9.  2022  sa  konali  už 

siedme  Športové  hry  seniorov 
okresu Senica, na ktorých sa zú-
častnili  aj  naši  členovia  Jednoty 
dôchodcov. Športovali sme v pek-
nom  školskom  prostredí    1.  ZŠ 
v Senici. 
Prialo nám aj počasie a podarilo 

sa nám získať aj 4 medaile. 
• beh na 50 metrov: 
1. miesto Anna Jastrábová
3. miesto Mária Oľga Šimková
• stolný tenis:
2. miesto Mária Oľga Šimková
• šípky: 
3. miesto Vlasta Bilková 

Prežili sme pekné sobotné dopo-
ludnie,  kde  sme  sa  stretli  so  se-
niormi z celého okresu.

Anna Dingová, JDS

Folklórna skupina „JABLONIČANKA“ sa 
v sobotu 24.09.2022 zúčastnila na akcii 
„Prehliadka  speváckych  súborov  senio-
rov  okresu  Senica“,  ktorú  usporiadala 
Jednota  dôchodcov  Senica.    Zúčastnilo 
sa 9 súborov, z toho aj Ženský spevácky 
súbor z Lanžhota. 
Naše  členky  obetovali  svoj  čas  a  zú-

častnili  sa,  aj  keď mali  doma plné  ruky 
práce k hodom. Tento rok sme naše kro-

je  obliekli už viac krát a vystupovali sme 
pri akciách:
-  Senica: Celookresné    zasadnutie  Jed-
noty dôchodcov
-  Hroznova  Lhota:  Stretnutie  ženských 
speváckych skupín
- Borský Mikuláš: Celookresné strenutie 
speváckych skupín
-  Osuské:  760.  výročie  1.  písomnej 
zmienky o obci

-  Hradište  pod  Vrátnom:  760.  výročie  
1. písomnej zmienky o obci
-  Jablonica:  760.  výročie  1.  písomnej 
zmienky o obci + v nedeľu  
  účasť v sprievode do kostola a na omši
- Senica:   Prehliadka speváckych súbo-
rov  seniorov
Ďakujeme všetkým speváčkam súboru 

ale aj členkám ÚŽ a JD za účasť na tých-
to podujatiach, kde v plnej kráse ukázali 
náš prekrásny jablonický kroj, čím oživu-
jeme dodržiavanie tradícií v obci.

Anna Nemečkayová, Únia žien
Kvetka Otépková, Jednota dôchdocov

FOLKLÓRNY SÚBOR JABLONIČANKA

vestra Nestarca, ale i občanov, ktorí si výstavu 
prišli pozrieť. Najväčšia účasť pozerajúcich bola 
v  pondelok,  kedy  si  výstavu  pozreli  deti  z  MŠ 
a  žiaci ZŠ, ktorým chutili  nielen  jablká,  sladký 
medík, ale i ovocné cukríky.                                                     

Anna Dingová, JD
autor fotografií: Rudolf Krchňavý
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Dňa 17. septembra 2022 OZ Kynológia 
Jablonica zorganizovalo 17. ročník Otvo-
rených Majstrovstiev SR malých plemien 
podľa  Národného  skúšobného  poriadku 
ZŠK SR, so zadaním skúšky, s miestom 
konania na Kynologickom cvičisku Kyno-
lógia Jablonica.
V  jesennom  období  mesiaca  septem-

ber  nám  počasie  doprialo  príjemné  kli-
matické  podmienky,  čo  sa  odzrkadlilo 
aj vo výborných výkonoch malých psích 
plemien. 
Nakoľko  boli  tieto majstrovstvá  otvo-

rené, prišli si zasúťažiť aj traja kynológo-
via z českej republiky.
Na  týchto majstrovstvách  sa  súťažilo 

v troch súťažných kategóriách: 
•  SMP  1  (Skúška  malých  plemien  
    1. stupňa),

• ZMMP (Základné minimum malých    
   plemien),  
• BH-SK (Skúška doprovodného psa).  
Výkony  súťažiacich  tímov  posudzoval 

rozhodca  p.  Igor  Malina  a  obranu/špe-
ciálne  cviky  figuroval  figurant  p.  Dušan 
Michalec. 
Náplňou  súťažných  kategórií  ZMMP 

a  SMP  1  boli  tri  disciplíny:  1.  pachové 
práce –  stopy, 2. poslušnosť a 3. obra-
na +  špeciálne  cviky. Náplňou  súťažnej 
kategórie  BH-SK  boli  dve  disciplíny:  1. 
poslušnosť a 2. správanie sa psa v pou-
ličnom ruchu.
Umiestnenie členov Kynológie Jabloni-

ca na týchto majstrovstvách bolo nasle-
dovné:

Kategória SMP 1:
3.miesto  -  Karol  Krajčovič  so  psom 

malý  bradáč  JOACHIM  Ante  Castrum 
Lewa, 
4.miesto  -  Božena  Hamerlíková  so 

psom malý bradáč JIMMY JOE Malé uško.

Kategória ZMMP: 
2.  miesto  -  MVDr.  Ján  Hamerlík  so 

psom malý bradáč ILEX Malé uško.  
Kategória BH-SK: 
1. miesto – Peter Španko so psom mi-

niatúrny bullteriér ELIÁŠ Kuklík,
2. miesto – Anetka Ďurišová so sučkou 

border-kólia AKIMA.
Všetci súťažiaci boli odmenení hodnot-

nými  cenami,  trofejami  aj  upomienko-
vými predmetmi.   Za hodnotné  ceny aj 
zdarný priebeh celej akcie patrí veľké po-
ďakovanie rodine Hamerlíkových (Jánovi 
a Božene), členom, sponzorom, figuran-
tovi a tiež pánovi rozhodcovi za precízne 
posúdenie výkonov súťažiacich.

RNDr. Jana Marečková
 (www.kynologia-jablonica.sk)

MAJSTROVSTVÁ SR MALÝCH PLEMIEN 2022 

Národné osvetové centrum vyhlásilo už 
12.  ročník  celoštátnej  súťaže  Slovenská 
kronika  2022.  Cieľom  súťaže  bolo moti-
vovať záujem o dôslednejšie uchovávanie 
a  záchranu  kultúrno-spoločenského  de-
dičstva vo forme kroník, monografií obcí 
a  miest  a  podnietiť  ich  využívanie  ako 
prostriedku na hlbšie spoznávanie sloven-
skej miestnej a regionálnej histórie a kul-
túry, spoločenských a kultúrnych tradícií.
Obec  Jablonica  prihlásila  svoju  kroni-

ku tiež do súťaže. Elektronická prihláška 
so  scanom  záznamu  boli  odoslané  ešte 
v  máji.  Následne  aj  celá  kronika.  Troj-
členná  odborná  porota  hodnotila  obsa-
hovú i formálnu stránku zápisov za roky 
2020 – 2021.
Slávnostné  vyhlásenie  výsledkov  sa 

uskutočnilo  13.  októbra  2022  v  konfe-
renčnej sále Slovenskej národnej knižnice 
v Martine. Hlavným vyhlasovateľom súťa-
že bolo Národné osvetové centrum, štát-

na  príspevková  organizácia  Ministerstva 
kultúry  SR,  ktorá  podporuje  rozvoj  kul-
túrnych, osvetových a umeleckých aktivít 
v miestnych a regionálnych podmienkach. 
Spoluorganizátormi súťaže boli Slovenská 
národná knižnica, Združenie miest a obcí 
Slovenska,  Slovenské  národné  múzeum 
a Matica slovenská. Partnermi súťaže boli 
odbor archívov a registratúr Ministerstva 
vnútra  Slovenskej  republiky,  Regionálne 
centrum  vzdelávania  Prešov  a  Múzeum 
školstva a pedagogiky. Bolo mi potešením 
zúčastniť sa.
Podujatie  začalo  kultúrnym  progra-

mom,  veľmi  príjemným  hudobným  vy-
stúpením  Dua  Impression.  Potom  sa 
účastníkom postupne prihovorili  zástup-
covia  organizátorov.  Veľmi  prínosný  bol 
rozborový seminár s diskusiou. Vypočuli 
sme si dve odborné prednášky: 1. Elek-
tronicky vedené versus rušne písané kro-
niky/ Mgr. Agáta Krupová/, 2. Monografia 

ako dokumentácia života obce / doc. Mgr. 
Kačírek, PhD/.
Ako všetko v spoločnosti podlieha zme-

nám,  tak aj  v    písaní  kroník  sa  objavu-
je nový trend. Malé obce vedú prevažne 
ručne  písané  záznamy,  mestá  postup-
ne  prechádzajú  na  vytlačený  digitálny 
záznam samostane za každý rok. Cieľom 
je  skladnosť,  cena,  lepšia  prístupnosť 
k občanom a v neposlednom rade aj prí-
stup k záznamu ako k autorskému dielu 
kronikára.
Prežila som krásny deň, bohatý na zá-

žitky. Bola som v prítomnosti vzdelaných 
ľudí, odborníkov, ktorí ma posunuli v mo-
jej  práci.  Videla  som  ako  to  robia  inde. 
Mohla  som  porovnať.  Návšteva  mesta 
Martin a vnímanie čarovného vánku his-
tórie  bolo  spomienkou  i  povzbudením. 
Naša kronika síce nedostala ocenenie, ale 
niektoré listy záznamu použila hlavná lek-
torka vo svojej prezentácii. Vtedy sa moje 
srdiečko rozbúchalo akosi rýchlejšie.
Som rada, že som mohla reprezentovať 

Jablonicu ako kronikárka obce.

Mgr. Anna Hamerlíková

SLOVENSKÁ KRONIKA 2022
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V predvečer významného kresťanské-
ho sviatku Všetkých svätých a následne 
Pamiatky zosnulých sa podľa dávnejších 
tradícii  najmä v Británii  a USA, a v  sú-
časnosti už prakticky v celej Európe, Se-
vernej  Amerike,  Austrálii,  či  v  častiach 
Ázie slávi Halloween, ktorého názov po-
chádza  z  anglického  slovného  spojenia 
All Hallows‘ Eve, čiže vo voľnom prekla-
de - predvečer sviatku Všetkých svätých. 
No isté reálie a zvyky tohto sviatku vy-

chádzajú  ešte  z  pohanskej  kultúry  Kel-
tov, ktorý slávili sviatok Samhain.
No a aj v Jablonici sa po súmraku roz-

svietilo  množstvo  svetielok,  lampášov, 
vyrezaných  tekvíc  a  všakovakej  výzdo-
by. Ozdobou bol nekonečný sprievod ma-
siek  s  lampiónmi,  ktorý  sa  od  cintorína 
až  po  kultúrny  dom  tiahol  dedinou  ako 
svetelný had. Pred kulturákom davu detí 
a návštevníkov zahrala začínajúca diev-
čenská jablonická kapela v zložení - Nina 

Zavadilová, Saška Blažková a Saška Fe-
dorová.  Dievčatá  sa  početného  publika 
nezľakli a zahrali zopár známych rocko-
vých vypaľovákov. Občerstvenie pre deti 
pripravili mamičky z DHZ. Sme radi,  že 
sa  podarilo  takéto  vydarené  podujatie 
dobrovoľníkom v spolupráci s obcou zor-
ganizovať aj po pandémii.

Mgr. Martin Štvrtecký

LAMPIÓNOVÝ SPRIEVOD

Občianske  združenie  ProKultura  Šen-
kvice  zorganizovalo  cyklus  odborných 
prednášok pre kronikárov z celého Slo-
venska.  Prihlásila som sa na Kronikár-
ske sympózium ZÁPAD, ktoré sa konalo 
20. júla 2022 v Pistoriho paláci v Brati-
slave.
Vypočula som si tri prednášky:
-  Mgr.  Agáta  Krupová:  Ručne  vs. 
elektronicky  písané  kroniky  (obsahová 
štruktúra, formálne a technické náleži-
tosti každej kroniky, zachovanie ručné-
ho písania kroník – pre a proti, zavádza-
nie elektronického písania kroník – pre 
a proti, rozdiely v spracovaní kroniky pri 

oboch spôsoboch písania).
- Mgr. Martin Lukáč: Kronikárske právo 
( zákony, usmernenia a nariadenia, tý-
kajúce sa kronikárskej práce, autorský 
zákon  v  práci  kronikára,  ochrana  du-
ševného  vlastníctva  a  autorskej  práce 
kronikára, štatút obecného /mestského 
kronikára.
- Mgr. Zuzana Kollárová: Archívne ta-
jomstvá  (definícia  základných  pojmov 
y  archívnictva  a  archívov,  legislatíva, 
správny výber archívu, orientácia v jeho 
fondoch, bádateľský poriadok, bádateľ-
ský list a iné tlačivá v bádateľni, ako vy-
užívať archívne dokumenty v praxi.

- Sympózium to neboli len prednášky, 
no  predovšetkým  diskusia,  vzájomná 
výmena  skúseností  medzi  kronikármi 
a  lektormi. Hoci každej   obci   a mestu 
SR  vyplíva  zo  zákona  povinnosť  viesť 
kroniku, nie je presne určené za akých 
podmienok.  Existujú  dve  aktuálne  do-
stupné  príručky  ako  viesť  kroniku  od 
rovnakých autorov, no neriešia  všetky 
otázky a problémy.
-  Spoločnou  snahou  je  zaznamenať 
a zachovať mozaiku nášho života v jed-
notnej  forme.  Máme  ešte  stále  veľa 
,,bielych “ miest, ktoré treba spracovať. 
Informácii  je  veľmi  veľa,  naše  životné 
tempo rýchle. Hrozí, že stratíme samých 
seba.

Mgr. Anna Hamerlíková, kronikárka obce  

KRONIKÁRSKE 
SYMPÓZIUM ZÁPAD
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25.5.2020 bol v časopise eCanis v rubrike Legendy československé   kynologie uverejnený rozho-
vor  Ivety Panýrkovej s Ing. Štefanom Hamerlíkom. Vybrala som niektoré časti s cieľom pripomer-
núť jedného z najstarších aktívnych kynológov na Slovensku v roku jeho významného životného 
jubilea – 75 rokov.

,,Pane Hamerlíku, já jsem osobně neskutečně ráda, 
že jsme se spolu setkali a můžeme si trochu popoví-
dat. Pokuste se nám na začátek říci pár slov o sobě. 
Vzpomenete si ještě na své pejskařské začátky?

Môjho  prvého psa som si kúpil v roku 1973. Bol bez PP. 
Vtedy som nemal ambície byť chovateľom. Mal som psa, kto-
rého som cvičil, robil mi radosť a to mi stačilo. Vycvičil som 
ho a potom predal polícii. Bol vynikajúcim služebným psom. 
Úspešne sa umiestnil na viacerých policajných pretekoch. Za 
získané finančné prostriedky som si v roku 1976 kúpil sučku 
Cyru Egonova, z chovateľskej stanice Dušana Bojnanského 
zo Serede. Venoval som sa jej, cvičil podľa dostupnej  lite-
ratúry. Občas som zašiel do Trnavy na  „Kačerák“,  čo bolo 
vtedy najbližšie a najznámejšie cvičisko v okolí.

A tam tedy začal váš aktivní kynologický život?

Áno,  tu  som  našiel  skúsenejších  priateľov  psovodov. 
V priebehu dvoch rokov sa mi podarilo splniť podmienky na 
uchovnenie Cyry a získal som chránený názov chovateľskej 
stanice „z Podskalky“.
V  roku 1981  „klub“ ešte vtedy pod hlavičkou Zväzarmu  

organizoval krajské majstrovstvá vo výkone psov podľa tzv. 
„500  boďáku“.  Na  pretek  som  bol  delegovaný  OV  Zväza-
rmu  Senica. Obsadil som 6. miesto a ako náhradník som 
postúpil na  Majstrovstvá SSR (Slovenská socialistická re-
publika), ktoré sa konali v Hlohovci. Približne dva mesiace 

som intenzívnejšie trénoval a pripravoval sa. Stalo sa to, čo 
nikto nečakal. S Cyrou sme si vybojovali prvé miesto a titul 
Majster SSR vo výkone psov. Spolu sme postúpili na maj-
strovstvá ČSSR v Klatovách. Tu som sa zoznámil s mnohými 
českými a moravskými psovodmi. To bol začiatok. Výcviku 
i chovateľstva.

Vy jste se ale nevěnoval „jen“ klasické kynologii, 
ale i jinému v tehdejší době u nás se rozvíjejícímu od-
větví. Je to tak?

Áno, potom nasledovali ďalšie úspešné  i menej úspešné 
sezóny.  Stal  som  sa  rozhodcom  pre  výkon.  Pri  hodnote-
ní  svojich  úspechov musím  spomenúť  aj  ďalšie  psy. Dora 
z Podskalky bola výborná chovná sučka po Agbarovi Oranto. 
Nebavilo ma venovať sa rovnanému typu výcviku. Súbežne 
so všestranným som robil aj branný viacboj kynológov i zá-
chranársky výcvik. Sučky boli úspešné na M SR. S Nickom 
z Podskalky som sa dostal na Medzinárodné majstrovstvá 
záchranárov  do  Rohrbachu  v  Rakúsku.  Mojim  najväčším 
úspechom je 5. miesto na I. Majstrovstvách sveta záchra-
nárov v českom Oseku, kde som ako prvý Slovák splnil limit 
na skúšku RH-FLA . Druhý raz som sa prebojoval na maj-
strovstvá sveta do Berlína v roku 1997.

Německý ovčák vás provází celým životem. Proč 
právě německý ovčák? A čím Vás toto plemeno zau-
jalo?

,,POVÍDÁNÍ” S LEGENDOU rozhovor s Ing. Štefanom Hamerlíkom
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Nemecký  ovčiak  je  najprírodnejšie  plemeno,  po-
hybovo zdatné, s dobrou kondíciou, má pekný výzor, 
zapadá do prírody svojim sfarbením. Je učenlivé, vy-
značuje sa pevným charakterom.

Ste majitelem chovatelské stanice z Podskalky Slo-
vakia. Řekněte nám něco více o svém chovu.

 
V  roku  1976  som  si  kúpil  sučku  s  PP  Cyru  z  Egonova 

a o dva roky neskôr som získal chránený názov chovateľ-
skej  stanice  z  Podskalky.  Pomenoval  som  ju podľa názvu 
peknej  lokality  v  blízkosti  Jablonice  Pod  Skalkou.  V  CHS 
pôsobili  sučky:  Cyra    z  Egonova,  Dora  z  Podskalky,  Hai-
di Gal-Mir, Anny Monn, Luca Lubinov a Gaba z Podskalky. 
Prenášali  na  svoje  potomstvo  dobré  pracovné  vlastnosti. 
Mali početné vrhy a šteňatá sa vyznačovali dlhovekosťou. 
Ich prednosťou boli ale predovšetkým vynikajúce pracovné 
vlastnosti.

Co si myslíte o dělení německého ovčáka do dvou 
linií – exteriérové a pracovní? A vidíte to také tak?

Delenie  na  exteriérové    a  pracovné  nemecké  ovčiaky 
umelo vytvorili chovatelia. Spôsobilo to stav, že pracovné 
psy stratili moderný vzhľad a exteriérové   stratili  typické 
vlastnosti čo sa týka povahy. Na chovateľských akciách ne-
robia rozhodcovia rozdiel medzi exteriérovými a pracovný-
mi psami, hodnotia ich  rovnako.
Po skončení výcviku mojich psov zameraných na prácu, 

v  súčasnom veku,  kedy  už  nemám ambície  na  vrcholový 
výcvik, chovám psa exteriérového typu, ktorý je aj veľmi 
dobre pracovne využitelný.

 
Nevím, jak na Slovensku, ale u nás v Čechách se 

dělají bonitace německého ovčáka. Myslíte si, že jsou 
tyto bonitace pro chov důležité?  

Aj u nás. Áno, myslím si, že bonitácia je pre chov dôleži-
tá.  Lebo nemecký ovčiak je predovšetkým pracovný pes. 
Podľa  výsledného  bonitačného  kódu  vieme  predpokladať 
vlastnosti potomkov. Toto je veľmi důležité pri zostavovaní 
chovných párov a pri nákupe, resp. pri predaji napr. ôsmi 
týždňového šteňaťa. 

Jaké byly bonitace dříve? Vzpomínáte ještě na změ-
ny, které proběhly za několik desetiletí? Je nyní lepší 
model nebo vám vyhovoval model z let dřívějších?

V minulosti boli bonitácie náročnejšie, zamerané viac na 
testovanie tvrdosti, pracovných vlastností  k  ďalšiemu vy-
užitiu. V  súčasnosti  sa uprednostňuje,  resp.  je na prvom 

mieste  vyrovnaná povaha psa a ochota spolupracovať 
s človekom.

Tak pojďme ke krvi. Jak může prostý majitel – 
začínající chovatel pochopit krevní linie? Co mu vlast-
ně říkají?

Začínajúcemu  chovateľovi  nepovedia  nič.  Ja  sám  som 
krvné línie tiež neštudoval. Mojim cieľom bolo mať pekného 
a pracovitého NO, čo sa mi počas môjho pôsobenia strie-
davo darilo. Choval som na kvalitných sučkách a psov som 
vyberal podľa ich výkonu, ktorý prezentovali na súťažiach.

Na co by se mělo dbát při výběru krevních linií. Musí 
pár pocházet ze stejných linií nebo je to jedno, zda si 
vyberu psa z třetí na fenu třeba ze čtvrté?

Genetika nie je matematika. Aj pri najlepšej snahe je to 
„pokus – omyl“. Nepokladám sa v tomto smere za odbor-
níka.
Mojim želaním je, aby nemecký ovčiak bol najobľubenej-

ším, najrozšírenejším a všestranne využitým plemenom!
Predurčujú ho k tomu jeho vrodené vlastnosti a exteriér. 

V  súčasnosti  je  široká  škála  NO,  čierny,  vlkosivý,  čierny 
so  znakmi,  dlhosrstí,  krátkosrstí…  Každý  má  možnosť  si  
vybrať.
Výcvik  psov  je  náročný,  zaujímavý  a  krásny  šport,  pri 

ktorom  sa  rozvíjajú  fyzické  a  duševné  vlastnosti  človeka 
i psa. Keď si uvedomíme, čo chceme svojho psíka naučiť, 
musíme sa to najprv naučiť my. Výchova a výcvik sa začína 
od šteňaťa, ktoré je treba dobre ošetrovať a kŕmiť. Pravi-
delné vychádzky sú podmienkou jeho socializácie a dobré-
ho telesného vývoja. Keď je psík vycvičený, je treba naďalej 
trénovať, aby naučené veci nezabudol. Správne vychovaný 
pes sa odvďačí svojou vernosťou a je dobrým spoločníkom 
a kamarátom”.

       Rozhovor obsahoval ešte veľa otázok,veľa zážitkov, 
veľa skúseností...Ing. Štefan Hamerlík bol v roku 2013 oce-
nený najvyšším ,,psíčkarskym” ocenením. Z rúk prezidenta 
Slovenskej kynologickej jednoty a Zväzu športovej kynoló-
gie SR prevzal Zlatú medailu za rozvoj slovenskej kynológie 
v kategórii Výcvik. Jeho meno je uvedené v prvej publikácii, 
vydanej pri príležitosti 20. výročia vzniku SKJ, mapujúcej 
históriu slovenskej kynológie od najstarších čias po súčas-
nosť.  Spomenuli  si  na  neho  aj  autori  knihy    Dějiny  čes-
koslovenské služební kynologie, v ktorej sa venujú vzniku 
a historickému vývoju ,,četnické a policejní kynologie, ja-
kož i ostatní služební kynologie na území Československa”.

Zostavila: Mgr. Anna Hamerlíková

NESTRÁCAJME HUMOR s Vladimírom Jánošíkom 
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SPOLOČENSKÁ 
KRONIKA 

V mesiacoch 
september - október  
hsa dožívajú:g

70 rokov:
Vlasta Janerlová

Ján Hamerlík
Vladimír Hasák

Vladislav Mikuláš
Ján Brkal

Juraj Nosko
Oľga Turanská
Marta Fuknová

75 rokov:
Ján Jurka

Marcela Brunclíková
Ján Húlka

Jozef Ovečka
Anna Gočálová
Peter Bachna

80 rokov:
Emilia Horvátová
Margita Čurajová

Anna Ondrejčíková

85 rokov: 
Elena Michaliková
Mária Hološková

90 rokov:
Mária Žáková

hnarodili sa:g
Timotej Búran

Sofia Lukáčková
Aneta Regásková

Linda Pocklan

Zosnulí:
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Jozefína Oravcová vo veku 74 rokov
Agneša Jánošíková vo veku 89 rokov

Peter Janák vo veku 61 rokov
Anna Mikúšková vo veku 92 rokov

Ivan Kalay vo veku 66 rokov
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PAMIATKA ZOSNULÝCH

Už navždy zhasli hviezdy v očiach na-
šich najdrahších.
Už  len  cesty  a  chodníčky  vedú  k  ich 

hrobom. 
Cintoríny. Tiché miesto odpočinku na-

šich  najdrahších,  ktoré  navštevujeme  
počas  celého  roka.  No  neskorá  jeseň 
je  symbolom  smútku,  s  ktorou  prichá-
dza  deň,  ktorí  prináleží  spomienke  na 
tých,  ktorí  nás  navždy  opustili  tento 
rok, či pred rokmi, alebo už veľmi dáv-
no.  Opustili  nás  po  chorobe,  inokedy 
nečakane,  tragicky,  alebo unavení  rok-
mi.  Každá  strata  blízkeho  človeka  je 
bolestivá, smutná   a sprevádza nás po 
celý život. V týchto dňoch prichádzame 
k hrobom našich najdrahších, priateľov, 
spolupracovníkov,  aby  sme  kvietkom 
i plamienkom sviečky vyjadrili úctu k ich 
prežitému životu a uctili si ich pamiatku.  

Spomíname,  čo pre nás urobili, čo pre 
nás znamenali. Bývajú to smutné chvíle, 
pri ktorých zvlhnú oči a nám sa premiet-
ne  všetko milé  a  pekné,  čo  sme  spolu 
prežili v ich blízkosti. 
Čo  všetko  by  sme  chceli  vrátiť  späť, 

čo vynechať, čo zopakovať. Ale v kolo-
behu našich životných premien je všetko 
jedinečné, neopakovateľné a nezvratné. 
Život každého končí jedinou cestou, po 
ktorej ide každý sám.
Plamene  novembrových  sviec  a  pes-

trofarebné  chryzantémy  aj  tento  rok 
premenili naše cintoríny na rozkvitnuté 
záhrady. Postojme vo svetle blikajúcich 
sviečok pri hroboch svojich najdrahších 
a venujme tomuto miestu ticho, pokoj, 
úctu a vďaku. 

                Anna Dingová, ZPOZ  


